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Tussentijds jaarverslag Dorpsraad 2024 

 
Sinds 16 maart 2023 zijn de zeven leden van de Dorpsraad in Heerjansdam aan de slag met 

participatie, verbinding en coördinatie. Er zijn inmiddels veel stappen in de goede richting 

gezet. Ook weten veel dorpsgenoten de Dorpsraad te vinden voor advies, samenwerkingen 

en verbeteringen voor het dorp. De openbare bijeenkomsten worden steeds beter bezocht 

waarbij inwoners goed aangeven welke zaken zij ervaren, meedenken in onderwerpen en 

soms in discussie gaan. Een, naar onze mening, zeer positieve ontwikkeling.  

Begin van ons zittingstermijn hebben we met de leden van de dorpsraad speerpunten 
opgesteld voor 2023-2027: 
 

● Bevorderen van verkeersveiligheid  
● Centrum moderniseren/ verbeteren 
● Communicatie via website nieuwsbrief en sociale media 
● Dorpse karakter bewaken door participatie, coördinatie en verbinding 
● Inrichting openbare ruimte en groenbeheer 
● Op peil houden van voorzieningen 

 

Onze visie is als volgt: aan het einde van onze zittingsperiode willen wij herkend worden aan 
de volgende eigenschappen: 

● Benutten van aanwezige expertise  
● Luisteren  
● Samen verder 
● Verbinding   
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Terugblik 2024 
 

Er zijn een aantal zaken nog zeker voor verbetering vatbaar, maar laten we beginnen met de 

ontvangen complimenten van inwoners van Heerjansdam en een aantal 

gemeenteraadsleden voor onze inzet als dorpsraad. Men constateert dat de huidige 

dorpsraad goed aanwezig is en zijn positie op allerlei manieren inzet voor de verbetering van 

het dorp.  

 

Transparantie 

De in 2023 ingezette transparantie is in het afgelopen jaar doorgezet. We hebben tweemaal 

een inloopuur gehouden, tweemaal een openbare vergadering en hebben daarnaast nog 

twee thema-avonden georganiseerd (kunst en sociale veiligheid). 

Daarnaast worden inwoners zo veel mogelijk geïnformeerd over lopende en afgeronde 

zaken via de website en de nieuwsbrieven. Via social media worden berichten verspreid en 

oproepen gedaan.  

Verder zijn we bij diverse andere zaken aanwezig geweest, zoals klankbordgroep AZC, 

Bondgenoten overleg met de politie, opening bouw Heerjanstraat, opening Beweeg-en 

skatepark en bij diverse evenementen in het dorp. Ook hebben we in mei alle fracties 

bezocht voor een ontmoeting en gesprek met elkaar. Daarnaast zijn we in goed contact met 

de Woningbouwvereniging, het Midden-Inn en Stichting Ondernemers Heerjansdam en 

Buitengebied. 

Op social media worden we ook goed gevonden. Naast Facebook en Twitter zijn we dit jaar 

ook met een Instagram account gestart om ook een jongere generatie te bereiken. De 

website wordt ook goed bezocht, al weten verenigingen en andere organisatoren ons nog 

niet echt goed te vinden als medium om hun boodschap te verspreiden. 

Facebook 773 volgers 

Instagram 136 volgers 

Twitter 635 volgers 

Website 2600 unieke bezoekers 

              6400 weergaven 

 

Verkeersveiligheid 

Het afgelopen jaar hebben we meerdere keren overleg gehad met verkeerskundigen van de 

gemeente Zwijndrecht. Inmiddels hebben we diverse verbeteringen laten uitvoeren, zoals 

wegmarkeringen op de weg (bij de schoolzone, gevaarlijke kruising Molenweg - 

Wilhelminastraat, Molenweg - Heer Janstraat) en bebording (vrachtverkeer, gevaarlijke 

kruising, voetpad, schoolzone).  

Ook hebben we een bewonersavond georganiseerd voor de bewoners aan de Dorpsstraat, 

Develsluis en de Lindeweg. De opkomst was hoog en de bewoners voelen zich ongehoord 

bij de gemeente Zwijndrecht en uiten hun grote zorgen over het aantal verkeer wat over de 

dijk rijdt. Voornamelijk als de snelweg vaststaat, is er veel sluipverkeer. Ook rijdt het verkeer 

veel te hard en rijdt er veel vrachtverkeer. Vanuit de gemeente komt er nu geen actie om hier 

de verkeersveiligheid te vergroten. Wij zullen gesprekken blijven voeren met de 
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verkeerskundigen om te kijken wat er mogelijk is en dit terugkoppelen naar de bewoners. Tot 

slot zijn er zorgen over de verkeersveiligheid bij de schoolroute/Midden-inn en is er het 

afgelopen jaar een kind aangereden. De zebrastraat is onvoldoende duidelijk en zorgt voor 

verwarring. Graag zien we hier een zebrapad, zodat de kinderen, ouders en ouderen hier 

veilig kunnen oversteken.  

 

Blikjes recyclen 

Als proef hebben we twee blikjesringen bekostigd en laten plaatsen op afvalbakken in 

Heerjansdam. Op die manier hopen we dat er minder blikjes in de afvalbakken worden 

gedaan en mensen die daar behoefte aan hebben de blikjes kunnen inleveren bij een 

inleverpunt zoals de Spar (waar de blikjes gerecycled zullen worden). 

 

AED’s 

We hebben diverse AED’s in onderhoud. Wim van Vugt is de coördinator van deze AED’s. 

Als Dorpsraad betalen wij de kosten voor onderhoud. Ook hebben we goed contact met 

Stichting Ondernemers Heerjansdam en Buitengebied over de AED’s. Zo is in kaart gebracht 

waar de AED’s in het dorp hangen en is dit gecommuniceerd naar alle bewoners van 

Heerjansdam. Ook is daarmee de dekking voldoende gemaakt (en zijn er diverse AED’s naar 

buiten verplaatst). Daarnaast is er een gratis AED-training aangeboden voor 

Heerjansdammers, zodat de AED’s door meer mensen goed ingezet kunnen worden als dit 

noodzakelijk blijkt te zijn. 

Kerstverlichting bomen rondom Dorpskerk 

De bestaande kerstverlichting in de bomen rondom de Dorpskerk dreigde in te groeien. 

Daarom heeft de Dorpsraad via fa. Van Arkel deze opnieuw laten aanbrengen en waar nodig 

laten vervangen. Ter compensatie van een boom die twee jaar terug omgezaagd moest 

worden, is in een andere boom nieuwe verlichting opgehangen. De Dorpsraad vond 

buurtvereniging De Manning bereid om de defecte verlichting in de naaldboom naast het 

monument te vervangen met nieuwe verlichting.  

Groen 

In het voorjaar van 2004 werd bij wijze van pilot langs de Molenweg ter hoogte van de 

parkeerplaats bij VV Heerjansdam een strook ‘biodivers gezaaid’, dit met het oog op de 

insectenpopulatie. Helaas werd door miscommunicatie deze strook alsnog gemaaid. De pilot 

wordt daarmee in 2025 verlengd. Ook rondom de vijver in Heerjansdam werd er rigoureus 

gemaaid. Dorpsraad en een vertegenwoordiging van het groenbeheer van de gemeente 

Zwijndrecht hebben de schade opgenomen en stemmen in onderling overleg af wat er qua 

groen vervangen moet en kan worden. Er wordt gezocht naar een goede vorm van 

beplanting en onderhoud zoals voorheen gebruikelijk was en de mogelijkheden van 

beplanting en onderhoud met oog op klimaat en bezuinigingen.  

Dorpshub 

Ondernemer Klootwijk heeft aangegeven te stoppen met de DA drogist/Readshop waardoor 

het pand aan de Kromme Nering beschikbaar zou kunnen komen voor een dorpshub. De 

ruimte is veel te groot voor enkel een dorpshub maar de plannen van enkele dorpsbewoners, 

om de DA-Readshop voort te zetten, maakte de invulling mogelijk. Op deze manier zou je 

elkaar kunnen versterken en zou ook de doorstart van de DA mogelijk worden. Helaas blijkt 
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dat er minder belang aan het concept wordt gehecht, vandaar dat is besloten niet verder te 

gaan met de ontwikkeling.* 

* dit idee liep gelijk op met het werven van vrijwilligers voor dorpsbrede klusjes. Er zijn nu 

vrijwilligers voor: 5x  dogstationsvullers, 3x lichtjesavond, 1x snelheidsdisplay en 1x 

groenhulp.  

 

Planning 2025 
Wat staat er het komende jaar op de planning? 
 

● Uitvoer beweegtuin Groene Zoom + watertappunt 

● Uitvoer oever van het binnenwater ‘t Waaltje, aan de Prins Bernhardstraat 

● Cosmetische aanpassing centrum Kromme Nering 

● Start uitvoer project Heerjansdam Noord 

● Rookvrije zone Midden-Inn en de scholen 

● Start Project Molenwei 

● Verenigingsoverleg 

Begin 2025 wordt geregeld overleg met en tussen verenigingen in Heerjansdam 

hervat. In de praktijk blijkt dat Zwijndrechts overleg toch vaak ‘een brug te ver’  is. We 

gaan kijken of een ‘eigen’ overleg een mooie aanvulling kan zijn op het reeds 

bestaande overleg en wellicht heffen we dit overleg na verloop van tijd weer op in het 

geval dat gemeente en de Heerjansdamse clubs elkaar meer automatisch en  

massaal weten te vinden.  

Daarnaast lopen er een aantal grote, lange termijn projecten die regelmatig de aandacht van 

de dorpsraad vragen. 

Lange termijn projecten: 

● Project voormalig gemeentehuis en carillon  

We hebben goed overleg gehad met de eigenaar, de architect en vertegenwoordiger 

van de gemeente waarin de nieuwe plannen aan ons zijn gepresenteerd. Naar 

aanleiding van het overleg hebben we een korte enquête opgesteld om, in aanvulling 

op de oude enquête, nogmaals de mening van dorpsgenoten te toetsen over het 

carillon.  

● Project Boomgaardhof 

● Project herinrichting Dorpsstraat 

Doorlopende zaken:  

● Dogstations bevoorraden  

Dit verloopt zonder problemen. Er zijn nog steeds 5 vrijwilligers die hiervoor zorg 

dragen. Inwoners trekken ook aan de bel als er een leeg is. Helaas zijn er mensen 

die nog steeds geen gebruik maken van zakjes en de uitwerpselen laten liggen.  

● Verbeteren van de verkeersveiligheid 

● Verbinding verenigingen binnen Heerjansdam 

● AED’s onderhoud en dekking 

● Verlichting bomen Kromme Nering 

● Lichtjesavond 

● Vrijwilligersfeest organiseren  
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Ingebrachte projecten: 

● Voedselbos      - gestaakt ivm andere ontwikkelingen 

● Hondenlosloopgebied    - in de wacht 

● Meer bloemen/biodiversiteit Molenwei e.d. - in ontwikkeling 

 

Dorpsvisie 2050 

Burgemeester Anink heeft de Dorpsraad gevraagd een dorpsvisie op te stellen. We hebben 

met de leden van de dorpsraad een eerste brainstorm hierover gehad. We hebben met 

elkaar gekeken naar de huidige dorpsvisie en besproken waarin we als Heerjansdam 

uitblinken. Ook hebben we gekeken welke verbeteringen we zien gericht op de toekomst van 

Heerjansdam. Na dit eerste overleg is daaruit onderstaande punten naar voren gekomen. 

We willen in februari 2025 een bijeenkomst organiseren voor inwoners van Heerjansdam, om 

de input vanuit de Heerjansdammers op te vragen. 

 

Sterke, unieke punten van Heerjansdam: 

- (zomer)recreatie voorzieningen: het zwembad, De Waal, de natuurgebieden 

(wandelen, fietsen, zwemmen) 

- Het aantal vrijwilligers die zich inzetten voor allerlei zaken in het dorp 

- De groene buffer en de centrale ligging van ons dorp  

- Het grote aantal verenigingen, dus maatschappelijke verbindingen 

- De kindvriendelijkheid van een klein dorp 

- De evenementen die georganiseerd worden/ zelfredzaamheid van de gemeenschap 

De toekomst van Heerjansdam: 

- Meer samenwerken  

- Meer woningaanbod voor jongeren uit Heerjansdam 

- Meer investeren in de (kwaliteit van) infrastructuur 

- Sociale cohesie versterken: 

- Meer openheid, minder bevooroordeeld zijn naar elkaar toe. Elkaar helpen. 

- Spar, Buurtbus e.d. behouden 

- Evenementen behouden 

- Integreren nieuwe bewoners, diversiteit, inclusiviteit (aanspreekpunt voor 

nieuwe bewoners zijn, welkomstpakket aanbieden, doen-tuinen, nieuwe 

bewoners erbij betrekken zodat er vrijwilligers blijven komen). 
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Begroting 2023 - 2024 

Zie onderstaande tabel voor het overzicht van de inkomsten en uitgaven in 2023 en 2024 tot 

nu toe. 

Dorpsraad Heerjansdam 2023 2024 

 inkomsten uitgaven Inkomsten Uitgaven 

Budget €33.445,00  €33.445,00  

Aanvullende bijdragen €0,00  €0,00  

Resterend budget voorgaand jaar €15.691,00  €14.108,82  

Vrijwilligers  € 3.320,70  € 3.946,71 

Presentiegelden  € 6.207,04  € 7.408,17 

Vergaderkosten  € 695,13  € 857,13 

Communicatie  € 4.159,47  € 4.038,08 

Buitenruimten  € 16.463,58  € 15.671,15 

Subsidies  € 2.865,79  € 9.671,26 

Diverse  € 1.315,47  € 1.028,80 

Nog te besteden  €14.108,82  €4.932,52 

Totaal €49.136,00 €35.027,18 €47.553,82 €42.621,30 

 

In 2024 is er tot op heden €42.621,30 van het budget besteed. Er worden nog enkele 

uitgaven verwacht. Net als in 2023 is er meer geld uitgegeven dan het jaarlijkse budget, 

maar door het resterende budget van het jaar ervoor konden deze uitgaven gefinancierd 

worden. Twee jaar op rij was het jaarlijkse budget onvoldoende om alle kosten te financieren. 

Voor nu wordt er verwacht dat er circa €3582,52 van het budget zal overblijven om mee te 

nemen naar 2025. Gezien de trend wordt verwacht dat er eind 2025 mogelijk een tekort zal 

ontstaan op het budget. Dit komt mede doordat de huidige dorpsraad actiever is en meer 

zaken aanpakt. Daarnaast weten initiatiefnemers uit Heerjansdam ons beter te vinden. Ook 

is er een enorme inflatie geweest de afgelopen jaren, maar het budget van de Dorpsraad is 

niet toegenomen. Dit zal voor uitdagingen gaan zorgen niet alleen in 2025, maar zeker ook in 

de jaren hierna. Zie onderstaande tabel voor het overzicht van de uitgaven en reserveringen 

voor 2024. 

Budget 2024 €33.445,00 Begroting 2024  

Resterend budget 

2023 €14.108,82 Uitgaven 2024 €42.621,30 

  Reserveringen:  

  Kerstconcert € 350,00 

  Oever aanleg steiger vergunning € 1.000,00 

Totaal €47.553,82 Nog geschat te besteden: €3.582,52 
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Begrotingsplannen 2025-2027 

Hieronder hebben we de begrotingsplannen van de Dorpsraad Heerjansdam weergegeven 

voor de komende jaren. Alle inkomsten en uitgaven zijn in lijn met die van 2023 en 2024, 

zoals weergegeven in de tabel in de vorige paragraaf. Er is rekening gehouden met de 

steeds duurder wordende prijzen vanwege de inflatie. In 2025 wordt er gefocust op de 

vrijwilliger. Het is 80 jaar na de bevrijding van Nederland en dat geeft genoeg reden om alle 

vrijwilligers in ons dorp uitgebreid te bedanken voor al hun inzet. Gelijk zien we ook dat we 

niet uitkomen met ons huidige budget. Dit zorgt voor een uitdaging in 2026, want we kunnen 

dit jaar aanzienlijk minder besteden door het tekort aan budget in 2025. Ditzelfde geldt voor 

2027. Zie onderstaand de begrotingsplannen van 2025 t/m 2027. 

Dorpsraad 

Heerjansdam 2025 2026 2027 

 Inkomsten Uitgaven Inkomsten Uitgaven Inkomsten Uitgaven 

Budget €33.445,00  €33.445,00  €33.445,00  

Aanvullende 

bijdragen €0,00      

Resterend budget 

voorgaand jaar €3.582,52  -€2.937,53  -€4.403,89  

Vrijwilligers  € 8.000,00  € 5.000,00  € 5.000,00 

Presentiegelden  € 7.408,17  € 7.408,17  € 7.408,17 

Vergaderkosten  € 1.056,88  € 1.303,19  € 1.433,51 

Communicatie  € 4.400,00  € 4.500,00  € 4.600,00 

Buitenruimten  

€ 

12.000,00  

€ 

12.500,00  € 13.000,00 

Subsidies  € 6.000,00  € 3.000,00  € 3.000,00 

Diverse  € 1.100,00  € 1.200,00  € 1.300,00 

Nog te besteden  -€2.937,53  -€4.403,89  -€6.700,57 

Totaal €37.027,52 

€39.965,0

5 €30.507,47 

€34.911,3

6 €29.041,11 €35.741,68 

 


